

memulakan tiap-tiap usaha dengan rapi, dan menjauhkan pertelingkahan-pertelingkahan, terutamanya yang mengenai masalah khilafiyah.

Mereka sekarang wajib bersatu bagi menghadapi keadaan di sekelilingnya dalam perkara yang meliputi sekalian umat Islam di Malaya untuk memikirkan apakah dan bagaimanakah yang patut dibuat, dalam perkembangan dan kaedah yang mengenai kedudukan dalam negara mereka nanti sebagaimana Tengku Abdul Rahman telah mengakui bahawa agama Islam agama rasmi di Persekutuan Tanah Melayu. Inilah perkara yang sangat besar yang patut diperhatikan. Maka itu sekali lagi kita menyeru kepada alim ulama supaya mengorak langkah mara ke hadapan supaya jangan mereka itu tertinggal daripada menjadi alim ulama *warathat al-anbiyā'*.

* * *

Mawlid al-Nabiyy al-Sharīf

Di dalam perayaan menyambut maulid *al-Nabiyy al-Sharīf* di Singapura banyak diadakan majlis-majlis perjumpaan dan syarahan-syarahan agama. Dalam masa diadakan syarahan-syarahan itu tidaklah hairan kalau ada timbul pula di dalamnya syarahan-syarahan dari parti politik yang sengaja mengambil peluang itu lalu mengaitkan riwayat junjungan kita Muhammad (SAW) kepada perjuangan-perjuangan politik yang dialunkan oleh mereka itu.

Dalam ucapan-ucapan itu timbullah satu cara yang menyedihkan: Terlebih dahulu semangat kebangsaan atau perjuangan kebangsaan yang tidak sesuai dengan pendirian dan pengertian Islam sebab bagi Islam itu tidak ada yang lebih dahulu atau yang lebih terutamakan selain daripada memperjuangkan agama Islam. Orang Islam, yang sebenar-benarnya beriman, apabila diseru kepada agamanya maka jawabnya tidak lain melainkan *sami'nā wa aṭa'nā* (kami dengar dan kami taati). Agama Islam tidak lebih dahulu mengutamakan kebangsaan tetapi perjuangan umat Islam ialah lebih dahulu

agamanya. Dan mereka akan taat serta patuh kepada peraturan-peraturan agama.

Kerana pendengar-pendengar di dalam syarahan itu banyak terdiri daripada orang-orang yang kurang pengertian dalam agama maka sangat mudahlah mereka terpedaya dengan kata-kata yang dihamburkan oleh mereka yang sendiri jahil di dalam perkara agama. Perhatikanlah satu kejadian yang sangat mendukacitakan di dalam mana Tuan Syed Ahmad Jamalullail Setiausaha UMNO Negeri (Singapura) di dalam suatu ucapannya di hadapan umum yang berkata: "Sekalipun barang yang kita dapati itu najis hendaklah kita terima asalkan sahaja memberi keuntungan atau faedah kepada bangsa dan agama....."

Alangkah cerobohnya pendapat ini dibabitkan kepada agama sebab agama Islam tidak akan menerima barang yang najis walaupun ia memberi keuntungan. Tuhan menegah melakukan segala kejahatan menghindarkan segala kehinaan apalagi bercampur baur dan najis untuk melaksanakan pendirian dan kedudukan Islam. Kalau Tuan Syed Ahmad Jamalullail berpendirian akan menerima najis untuk perjuangan kebangsaannya dipersilakan tetapi kalau ia menyeru Islam menerima najis untuk perjuangan Islam maka sudah terang Islam akan menolak dan membantahnya dan harus pendapat itu dipandang sebagai satu perbuatan untuk menghina umat Islam.

Oleh sebab itu kita suka mengingatkan kepada pemimpin-pemimpin siasah janganlah berkata-kata atau mengaitkan perkara-perkara agama kepada perjuangan mereka pada hal mereka itu sendiri jahil dan tidak mengerti bagaimana dan sampai ke mana Islam diperjuangkan dan dipertahankan. Mudah-mudahan ini menjadi ingatan kepada pemimpin-pemimpin siasah yang tidak mengerti pengajaran Islam, jangan cuba bercakap dalam perkara agama.